
Bak, 2015. augusztus 06-i rendkívüli nyílt testületi ülés jegyzőkönyv. 

1 

 

 
 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/A. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült: Bak község Önkormányzat Képviselő-testületének 2015. augusztus 06. napján az 
Önkormányzat hivatali épületében (8943 Bak, Rákóczi u. 2/A.) 1706 órai kezdéssel 
megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 

 
Jelen vannak:         

- Molnár Károly polgármester 
- Balogh Elemér alpolgármester  
- Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő 
- Pál Tihamér István települési képviselő 
- Simon Dezsőné települési képviselő     
- Toplak Tiborné települési képviselő 1736 órától 
- Török Lászlóné települési képviselő. 

                                                                                   
Tanácskozási joggal:   

- Császár László jegyző 
- Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető. 
 

Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket, megállapítja, hogy a 
képviselő-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési képviselőből 6 fő 
jelen van. Jegyzőkönyvvezetésre Császár László jegyzőt, jegyzőkönyv hitelesítésre Balogh 
Elemér alpolgármestert és Pál Tihamér István települési képviselőt kéri fel, melyet a 
képviselő-testület 6 igen szavazattal elfogadott. A továbbiakban javaslatot tesz, hogy az 
alábbiak szerint történjen az ügyek tárgyalása – amelyet a javaslattal egyetértve a testület 6 
igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbiak szerint fogad el: 
 

1. A Göcsej Kapuja Bak Általános Iskola energetikai felújítása. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
2.  Az Önkormányzat helyi adó bevétel kiesés ügye. 
 Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
3. Helyi adó rendelet felülvizsgálata. 
 Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
4.  Pántlika Fesztivál és Falunap lebonyolítása. 
 Előadó: Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető. 
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A napirendek tárgyalása: 

 

 
1. A Göcsej Kapuja Bak Általános Iskola energetikai felújítása. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
 

Molnár Károly, polgármester: Vígh László országgyűlési képviselő Úr július végén 
jelezte, hogy Zala megyében három iskola, a zalalövői, a baki és a muraszemenyei 150 m Ft 
összegű energetikai pályázatot nyert el. Azt még nem tudjuk, hogy az egyes intézményekre 
milyen nagyságrendű támogatás esik, de a KLIK-től kapott információk alapján 60 m Ft 
összegű támogatásban részesülhet a baki iskola. Mivel az iskola tulajdonosa az 
önkormányzat, a fejlesztés végrehajtásához szükség van a tulajdonos hozzájáruló 
nyilatkozatára is. A kivitelezési szerződést augusztus 31-ig meg kell kötni, a fejlesztéssel 
december 31-ig el is kell számolni.  
Az előzetes információk szerint a Rákóczi-Petőfi utcai járdák építésére, felújítására 
benyújtott pályázatunk is pozitív elbírálásban részesül. A kivitelezéshez azonban jelentős 
összegű önerő is szükséges lenne. 
Az elmúlt héten Balogh Rudolf Úr megbeszélésre hívta Őt és a jegyzőt, ahol személyes 
tájékoztatás után írásban is benyújtotta a Baki Agrocentrum Kft. és a Baki Agrocentrum 
Terménykereskedelmi Kft. helyi iparűzési adó önellenőrzésére vonatkozó dokumentumokat. 
Ezek szerint a 2013. és a 2014. évre 16.784.400,- Ft összegű adó túlfizetése keletkezett a két 
cégnek. A nincsből ezt az összeget nem tudjuk visszafizetni. További gondot jelent, hogy az 
előző évek magas adóerőképessége miatt legalább további 10 m Ft összegű állami 
támogatástól is elestünk. Az a javaslata, hogy rendkívüli testületi ülés keretében beszéljünk 
Balogh Rudolf Úrral, ahol az ügyvezető mondja el a történteket. Neki az a javaslata, hogy a 
visszafizetés tekintetében az legyen a tárgyalási alap, hogy a kieső állami támogatás miatti 
összeg alapján a 6,7 m Ft visszafizetéséből induljunk ki és erre az összegre kérjünk 4 év 
fizetési halasztást.  
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Ezek szerint több adót fizettek be a 
településnek. Ez a NAV-val való elszámolásra is kihat, ott is kell önellenőrzést 
kezdeményeznie a Cégeknek. 
 
Molnár Károly, polgármester: Mindenképpen célszerűnek tartja, hogy Balogh Rudolf a 
testület előtt mondja el az álláspontját. Furcsának tartja, hogy 2015-ben derül ki egy 2013-as 
hiba. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Az önkormányzat nem egy olyan cég, amelyik ki tud 
gazdálkodni egy ilyen összeget. Ezt az elszámolást rosszhiszeműségnek tartja, kérdés, hogy 
igazolható-e egy ilyen összegű visszafizetési igény. Meg kell egyezni ennek a 
visszafizetéséről. 
 
Molnár Károly, polgármester: Az a véleménye, hogy az adózó kompenzálja az okozott 
kárt. Jelentős anyagi gondokat okoz a visszafizetés, veszélybe került a falunap, a járda 



Bak, 2015. augusztus 06-i rendkívüli nyílt testületi ülés jegyzőkönyv. 

3 

 

pályázat, a mikrobusz pályázat megvalósítása. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

60/2015. (VIII. 06.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a KEOP-2015-5.7.0 
azonosító számú „Középületek kiemelt jelentőségű épületenergetikai 
fejlesztése" című pályázati felhívásra benyújtott „Göcsej Kapuja 
Bak Általános Iskola, Zalalövői Általános Iskola és Alapfokú 
Művészeti Iskola és Muraszemenyei Általános Iskola és Óvoda 
épületeinek energetikai korszerűsítése" című projekt keretében történő 
fejlesztési beruházása tárgyában a jelen jegyzőkönyv 1. számú 
melléklete szerinti tulajdonosi nyilatkozatot elfogadja. 

 
 

2.  Az Önkormányzat helyi adó bevétel kiesés ügye. 
 Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 

 
Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 2. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került az előterjesztés. 
 
 

Toplak Tiborné települési képviselő – 1736 órakor megérkezett az ülésre, így a 
testület 7 fővel folytatta munkáját. 

 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

61/2015. (VIII. 06.) képviselő-testületi határozat: 
Magyarország 2015. évi központi költségvetéséről szóló 2014. évi C. 
törvény 3. melléklet I. 7. pont és a III. 4. pont szerinti a megyei 
önkormányzatok rendkívüli támogatására és a települési 
önkormányzatok rendkívüli önkormányzati költségvetési 
támogatására került sor. 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a pályázati kiírás 
alapján az önkormányzatok rendkívüli támogatására igényt nyújt be 
a Magyar Államkincstárnak az önkormányzat székhelye szerint 
illetékes területi igazgatóságához.  
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatási 
igény beadására. 
Határidő: 2015. augusztus 31. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 
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3. Helyi adó rendelet felülvizsgálata. 
 Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 

 
Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 3. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került az előterjesztés. A rendelet felülvizsgálatára azért van szükség, mert a 
Kormányhivatal ellenőrzése keretében felülvizsgálatra kerülnek az önkormányzatok 
hatályos helyi adó rendeletei. Bak esetén a most hatályos rendeletek jelentős mértékben 
tartalmaznak olyan előírásokat, amelyeket magasabb szintű jogszabályok már tartalmaznak. 
A jogalkotásról szóló jogszabályok szerint alacsonyabb szintű jogszabályok nem 
tartalmazhatnak olyan előírásokat, amelyeket magasabb szintű jogszabályok már rendeztek, 
ezért szükséges a rendeletek felülvizsgálata. 
 
Molnár Károly, polgármester: A termőföld adón is gondolkodni kellene, a többől több 
marad elv alapján. Nem egy népszerű döntés, de amit meg tudunk tenni, azt tegyük meg. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Ha a földadó felmerült, legyen adó a hegyi ingatlanokra is. 
A hegyi út állapota egyre rosszabb, idővel nem lehet majd közlekedni rajta. Éves szinten 5-6 
ezer forint adó 1,5 m Ft körüli összeget hozna, amiből lehetne finanszírozni a folyamatos 
karbantartást. Ez csupán 5 doboz cigaretta ára. 
 
Molnár Károly, polgármester: A hegyi gazdák jelentős része idős ember, akinek 
gyógyszerre sincsen pénze. A fokozatosság elve alapján a nagyobb földtulajdonosokat 
adóztatná meg. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Mi van akkor, ha Balogh Rudolf elviszi a 
cégeit Bakról? Akkor lesz igazán gond. A földadó bevezetése most a lehető legrosszabb 
döntés lenne. Ha a legnagyobb adózót megfojtja az önkormányzat az nem jó döntés. 
 
Molnár Károly, polgármester: Jelenleg több mint 60.000,- Ft a földalapú támogatás. Lehet 
a földadót fokozatosan is bevezetni, pl.: 1.000,- Ft/ha összegben.  
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Először várjuk ki a tárgyalások eredményét. 
 

 
Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem 
merült fel, Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 9/2015. 
(VIII. 10.) önkormányzati rendeletét a helyi adókról, amely jelen 
jegyzőkönyv 4. számú mellékletét képezi. 
 

 
 
 
 
 



Bak, 2015. augusztus 06-i rendkívüli nyílt testületi ülés jegyzőkönyv. 

5 

 

4.  Pántlika Fesztivál és Falunap lebonyolítása. 
 Előadó: Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető. 

 
 
Molnár Károly, polgármester: A szeptember 15-ig várható kisebb összegű iparűzési adó 
bevétel miatt a Pántlika Fesztivál és a falunap finanszírozása is kérdéses.  
 
Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető: A hivatalban járva hallotta, hogy anyagi gondok 
adódtak. A rendezvények az idei évi költségvetésben szerepeltek, azokra előirányzat van, de 
nem tudjuk kifizetni a számlákat. Kérdés, hogy mi legyen a rendezvényekkel. A Pántlika 
Fesztivál költségvetése 1.084.000,- Ft, a falunapé 760.000,- Ft. A Pántlika Fesztivált meg 
szeretné tartani, az együttes 25 éves jubileuma okán. Az a kérdés, hogy mit hagyjunk ki, mit 
módosítsunk a programon, illetve az, hogy mindezt hogy kommunikáljuk a lakosság felé. 
Közösen kell dönteni, hogy mi legyen a rendezvényekkel. A Pántlika Fesztivál 
költségvetése: 
- A zenekar 124.500,- Ft, 
- A fúvószenekar 250.000,- Ft – velük már érvényes szerződés van –, 
- A fellépők 180.000,- Ft, 
- A hangosítás naponta 120.000,- Ft, 
- A sátor bérlet két napra 240.000,- Ft,  
- A színpad 80.000,- Ft,  
- A játszótér 90.000,- Ft. 

A falunap költségvetése: 
- A zenekar 60.000,- Ft, 
- Fellépők 60.000,- Ft, 
- Ihos Józsefék produkciója 470.000,- Ft, 
- Az erős emberek vetélkedője 70.000,- Ft. 

Ezek a programok voltak betervezve. Szponzori támogatásból 380.000,- Ft jött eddig össze. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Nem lehetne a két rendezvényt egy napra összerakni? 
 
Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető: A 2. napot elhagyni? 
 
Molnár Károly, polgármester: Lehetne fesztivál és falunap egyben. 
 
Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető: Mit mondjunk vissza? Eddig legalább 500.000,- 
Ft-ot megspóroltak az idei évben a különböző rendezvények során. Amit lehet azt önerőből 
megcsinálnak. Naponta 12 órát tölt a faluházban, a munkáját megfelelően ellátja.  
 
Török Lászlóné települési képviselő: A két nap 1,8 m Ft-ba kerül. Ebből az összegből 
lehetne egy játszótér, ami örök. A rendezvényeket mindig kritizálják. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: A fesztivált és a falunapot is meg kellene tartani, 
összehozni egy napra. Mindenkinek az volt a baja, hogy minek két napos rendezvény. 
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Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a képviselő-testület rendkívüli nyílt ülését 1756 órakor bezárta. 

 

 

k.m.f.    

 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
              polgármester                                                jegyző 
 
  
A jegyzőkönyvet hitelesítette: 
 
 
 
 Balogh Elemér   Pál Tihamér István   
              alpolgármester       települési képviselő  


